
 

Protokollsbilaga § 10:5/01 Dnr. KS 2024/0005

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2024-11-25.
Ärende 5. Ekonomisk uppföljning Österåkers kommun oktober 2024

I den ekonomiska uppföljningen kan vi läsa följande. ”Negativa avvikelser som uppstår under

innevarande budgetår ska hanteras av nämnderna inomtilldelad budgetram.I defall avvikelser

inte går att hantera inom tilldelad budgetram, exempelvis kopplat till större förändringar i

volymer, kommerdessa istället hanteras i kommande årsbudget, där nämnderna kompenseras för

volymförändringar.”

Enligt helårsprognosen kommer nämndernagör ett samlat underskott på 33 miljoner kronor.

Med debatten från kommunfullmäktige den 18/11 färskt i minnet inser man varför den styrande

majoriteten talade sig så varma för de nyligen uppräknade volymökningarna som tillkommit ca.50

dagar efter det att nämnderna lämnat in sina budgetförslag.

För VON, UBN och SN utgör den ”nya” volymkompensationen ca 20 miljoner kronor. Något
som nämndernasjälva inte haft i sina budgetförslag. Vi konstaterar att volymuppräkningen inte

varit tillräcklig för innevarande år och för att kompenserasitt eget budgetförslag tätar majoriteten
hålen i skutan med budgeten för 2025. Majoriteten har helt enkelt för innevarande budgetår gjort
det som Moderaterna under budgetdebatten om 2025 års budget anklagade Socialdemokraterna

att göra, antagit en underfinansierad budget.

För Socialdemokraterna

Sofia Almgren Johansson



Protokollsbilaga § 10:5/02 Dnr. KS 2024/0005

Sarskilt yttrande Kommunstyrelsen 2024-11-25.
Ärende 5. Ekonomisk uppföljning Österåkers kommun oktober 2024

Samtliga oppositionspartier har den 2 oktober av vår ekonomidirektör fått de aktuella siffrorna

för volymer. Dessa justeras alltid efter budgetdirektiven då det i maj/juni när budgetdirektiven

antas inte finns tillräckligt säkra uppgifter. Således hade samtliga oppositionspartier inklusive

Socialdemokraterna också underlag för volymertill budgethandlingarna hanterades av

kommunstyrelsen den 21 oktober.

Michaela Fletcher (M)



Protokollsbilaga § 10:5/03 Dnr. KS 2024/0005

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2024-11-25.
Ärende 5. Ekonomisk uppföljning Österåkers kommun oktober 2024

Miljöpartiet yrkar bifall till beslutsförslaget medföljande särskilt yttrande:

Det uttrycks att fokus ligger på säker prognos och analys, men flera poster, exempelvis

pensionskostnader och exploateringskostnader har stora avvikelser utan tydlig förklaring på

varför det inte kunde förutses. Ett exempel är avvikelsen på pensionsprognosen som beror på

tidigare fel i rapportering tillKPA. Detta väcker frågor om kvaliteten på tidigare analyser och

rutiner.

Hur kunde vi missa att förutse pensionskostnadernas avvikelse?

Har vi nu säkrat rutiner så att detta inte upprepas?

Vadär orsakentill att exploateringsintäkterna fallit till noll och hur påverkar det kommunens

långsiktiga ekonomiska planering?

Miljöprojekt, exempelvis beteshagen i Skänsta, är pausade. Detta kan få negativa konsekvenser

för kommunens miljöarbete.

Är det brister hos kommunen som är anledningen till att dessa projekt skjuts upp?

Vilka konsekvenser får försenade miljöprojekt för kommunens hållbarhetsmål?

Hurkan vi säkerställa att dessa inte fördröjs ytterligare?

Påverkar omdisponeringar, som till exempel högre utgifter i till exempel Skånstaparken, andra

planerade projekt? Och i så fall vilka?

Kenneth Johansson (MP)



Protokollsbilaga & 10:8/01 Dnr. KS 2024/0284

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2024-11-25.
Ärende 8. Återrapportering av Fördjupad lägesbild och aktivitetsplan enligt lag (2023:196)

om kommuners ansvarför brottsförebyggande arbete

Miljöpartiet yrkar återremiss medföljande särskilt yttrande:

Även omflera positiva trender kan skönjas, så finns det också flera negativa, oroande trender

somkan ses tydligt i den fördjupade lägesbilden. Allt fler unga i åldersgruppen 7-14 år både utför

ochutsätts för brott. Det vanligaste våldsbrottet är misshandel mot en kvinna somäreller har

vatit i relation med den misstänkte, Österåker han en hög andel barnfridsbrott och

bedrägeribrotten, särskilt mot äldre, ökar. Dessa brott är naturligtvis allvarliga och i en fördjupad

åtgärdsplan behövs visas flera konkreta åtgärder mot dessa brott. Vi i Miljöpartiet Österåker

saknar en tydlig och detaljerad beskrivning av vad kommunentänker göra åt dessa problem. Vi

behövertill exempel kunna försäkra oss omatt aktivitetsplanen inte bara fokuserar på kortsiktiga

åtgärder utan också inkluderar långsiktiga insatser, exempelvis genom samarbete med skolan och

föreningslivet. Det är mycket viktigt att förstärka åtgärderna, inte minst kring unga och våldsbrott

i nära relationer. Var finns tydliga mål, tidsramar och mätbara indikatorer för att en uppföljning

ska kunna utvärderas på ett fullgott sätt? För att vara en ”fördjupad” åtgärdsplan anser

Miljöpartiet att detta dokumentär för svagt, och yrkar därför återremiss i ärendet.”

Kenneth Johansson MP



Protokollsbilaga & 10:8/02 Dnr. KS 2024/0284

Särskilt yttrande Kommunstyrelsen 2024-11-25.
Ärende8. Återrapportering av Fördjupad lägesbild och aktivitetsplan enligt lag (2023:196)

om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete

Utifrån den fördjupade lägesbildens slutsatser och de fyra åtgärdsområdena som

Kommunstyrelsen beslutat har ett förslag till aktivitetsplan tagits fram tillsammans med

verksamheterna. I underlaget till ärendet framgår det att resultatet av dessa aktiviteter, som är

kopplade till åtgärdsplanen, ska följas upp och sammanställas i sin helhet i samband med

framtagandet av nästkommandelägesbild.

Michaela Fletcher (M)


